
1/10 
 

 

P R O T O K Ó Ł Nr IV/24 

z obrad IV Sesji Rady Gminy Stara Biała, 

która odbyła się dnia 12 września 2024 r. 

 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z obrad III Sesji Rady Gminy. 

4. Sprawozdanie Wójta Gminy o pracach w okresie między sesjami. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała 

na lata 2024 – 2035. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2024 rok. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia zasad ich 

zbywania, nabywania i wykupu. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

terenie gminy Stara Biała w roku 2025. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie dopłat dla odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

10. i zbiorowego odprowadzania ścieków. 

11. Sprawy różne. 

12. Zakończenie obrad. 
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Obrady rozpoczęto 12 września 2024 o godz. 09:20, a zakończono o godz. 10:57 tego samego 

dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 15 członków. 

Obecni: 

1. M. Bonkowska 

2. A. Brzozowska 

3. M. Downarowicz 

4. M. Gawarkiewicz 

5. I. Kraska 

6. M. Lewandowska 

7. A. Malanowska 

8. H. Murawski 

9. K. Paradowski 

10. A. Pawłowski 

11. K. Portalski 

12. M. Przyczka 

13. J. Sieradzki 

14. B. Sporczyk 

15. M. Turowska-Burczyńska 

 
Ad.1. 

Sesję otworzyła i przewodniczyła jej Małgorzata Edyta Lewandowska – Przewodnicząca Rady 

Gminy. Przywitała wszystkich uczestników przybyłych na sesję: radnych, Wójta, sołtysów, 

pracowników Urzędu Gminy oraz delegata Mazowieckiej Izby Rolniczej z gminy Stara Biała 

Kazimierza Jachimowicza. 

Wyjaśniła, że sesja rozpoczęła sie z opóźnieniem ze względu na problemy techniczne. Również  

z tego powodu, w sprawie uchwał, radni będą głosować imiennie, tj. każdy radny po wywołaniu 

kolejno z listy obecności, wypowiada się, czy jest „za” uchwałą, czy jest „przeciw”, czy 

„wstrzymuje się od głosu”. 

Stwierdziła, że zgodnie z listą obecności w sesji uczestniczy 15 radnych, co stanowi kworum, 

wobec czego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

Przypomniała, że sesja jest nagrywana przy pomocy urządzeń elektronicznych zapisujących obraz 

i dźwięk. 

 
 
Ad. 2. 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali  projekt porządku 

obrad. Zapytała, czy są wnioski do proponowanego porządku obrad. 

Wobec braku wniosków Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie zaproponowany porządek 

obrad. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 
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ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,   

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że proponowany porządek obrad przyjęto jednogłośnie  

(15 głosów „za”). 

 
Następnie Przewodnicząca Rady udzieliła głosu delegatowi z Mazowieckiej Izby Rolniczej 

Kazimierzowi Jachimowiczowi, który zwrócił się z apelem do rolników. 

Poinformował, że Zarząd Świętokrzyskiej Izby Rolniczej, w imieniu poszkodowanych rolników  

z województwa świętokrzyskiego, którym w lipcu gwałtowne burze i wichury zniszczyły 

tegoroczne plony (nawet do 95%), uszkodziły domy, budynki gospodarcze i maszyny, zwrócił się 

z prośbą do wszystkich izb rolniczych o pomoc w formie zbiórki zboża dla inwentarza i na jesienne 

zasiewy. 

Zarząd Mazowieckiej Izby Rolniczej zdecydował odpowiedzieć na prośbę i zaproponował 

zorganizowanie zbiórki zboża paszowego na terenie województwa licząc na rolniczą solidarność. 

Rolnicy, którzy chcieliby w formie darowizny przekazać zboże paszowe (w workach do 50 kg) 

mogą skontaktować sie z delegatami Mazowieckiej Izby Rolniczej z gminy Stara Biała, którzy 

udzielą informacji o miejscu zbiórek na terenie gminy: 

Panem Wojciechem Szpiek, zam. Stara Biała – 506-870-954 

Panem Kazimierzem Jachimowiczem, zam. Bronowo-Zalesie – 609-127-189 

Zbiórka odbędzie się w dniach 23 - 30 września 2024 roku. 

 

 

Ad. 3. 

Przewodnicząca Rady Gminy stwierdziła, że radni wraz z zaproszeniami otrzymali projekt 

protokołu z posiedzenia III sesji Rady Gminy. Następnie zapytała radnych, czy mają uwagi  

i zastrzeżenia do protokołu. 

Wobec braku uwag i zastrzeżeń Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie protokół z III sesji. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,   

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że protokół z III Sesji Rady Gminy przyjęto jednogłośnie  

(15 głosów „za”). 

 
 
Ad. 4. 

Wójt Gminy złożył informację o pracach w okresie między sesjami: 
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 Rozstrzygnięty został przetarg na budowę garażu przy OSP w miejscowości Wyszyna – etap I, 

wykonawcą jest  ENERGY GYM z Sierpca. Cena oferty brutto wynosi 296 105,32 zł, umowę 

podpisano 1.07.2024 r. z terminem wykonania 3 miesiące; 

 9.07. podpisane zostały trzy umowy: na budowę ulicy Malachitowej w Ludwikowie - 

wykonawcą jest P.P.H.U. Kost – Bet Grzegorz Kostrzewski z Siemiątkowa za kwotę 

229 308,90 zł z terminem wykonania 3 miesiące,   ulicy Spokojnej w Starych Proboszczewicach 

- wykonawcą jest Handel i Usługi Budowlane ER-Bruk Avetisyan Karen z Wielgie za cenę  

248 460 zł z terminem wykonania 3 miesiące i ul. Radosnej w Mańkowie - wykonawcą jest 

Em-Bruk sp. z o.o. z Kondrajca Pańskiego za kwotę 350 162,55 zł, termin wykonania  

4 miesiące; 

 Rozstrzygnięty został przetarg na budowę świetlicy wiejskiej w miejscowości Ogorzelice. 

Wykonawcą jest ENERGY GYM Mariusz Mazurowski z Sierpca. Cena oferty brutto 

300 614,28 zł. Umowa została podpisana 24.07. z terminem wykonania 3 miesiące; 

 Rozstrzygnięty został przetarg na budowę dróg gminnych usprawniających komunikację 

w Maszewie Dużym gm. Stara Biała - wykonawcą jest Zakład Budowlano-Montażowy 

BUDOMONT sp. jawna, Maszewo Duże 1C, Cena oferty brutto 8 187 611,74 zł. Umowa 

została podpisana 05.08.2024 r.  z terminem 14 m-cy. Na tę inwestycję mamy dofinansowanie 

z Rządowego Programu Inwestycji Strategicznych w wysokości 7 562 000 zł; 

 Rozstrzygnięty został przetarg na budowę oświetlenia ulicznego w miejscowości Ludwikowo, 

wykonawcą jest SP-INSTAL sp. z o.o. ze Zgierza. Cena oferty brutto 144 008,40 zł, umowa 

została podpisana 5.08. z terminem wykonania 3 miesiące; 

 Rozstrzygnięty został przetarg na remont budynku dworskiego w Nowych Proboszczewicach - 

odtworzenie stolarki okiennej i drzwiowej. Wykonawcą jest Zakład Ogólnobudowlany - 

Stolarstwo Eksport - Import Dariusz Nowak z Leszna. Cena oferty brutto 211 178,82 zł. 

Umowę podpisano 27.08. z terminem wykonania 3 miesiące; 

 Ogłoszony został przetarg na modernizację istniejącego oświetlenia na terenie gminy Stara 

Biała polegającą na wymianie opraw nieenergooszczędnych na nowe oprawy typu LED; 

 24 lipca zostały podpisane dwa akty notarialne darowizn działek pod drogi. Jeden dotyczył 

działki o nr 59/1 o pow. 1300 m2 w Bronowie Kmiecym, a drugi działki o nr 30/16 o pow. 797 

m2 w Nowych Proboszczewicach; 

 8 sierpnia Wójt uczestniczył w spotkaniu w spółce Energa Operator w sprawie projektu 

przebudowy linii energetycznej w drodze wojewódzkiej nr 559 w Maszewie Dużym. Problem 

nadal jest taki sam, to znaczy MZDW nie może się zdecydować według jakiej procedury ma 

zostać wykonana niezbędna przebudowa linii energetycznej kolidująca z projektowaną 

przebudową drogi; 

 26 sierpnia podpisane zostały dwa akty notarialne dotyczące darowizn działek pod drogi,  

w Ulaszewie (działki o numerach 109/7 i 109/8 o łącznej powierzchni 1804 m2) i w Mańkowie 

(działkę nr 43/12 o powierzchni 2837 m2); 

 30 sierpnia Wójt odebrał symboliczny czek na dotację z programu „Mazowsze dla zabytków”  

w wysokości 100 tys. zł. Jest to dotacja z urzędu marszałkowskiego na wymianę stolarki 

okiennej i drzwiowej  w zabytkowym budynku w Nowych Proboszczewicach; 

 4 września podpisana została umowa  o dotację z WFOŚiGW w Warszawie na utylizację 

wyrobów azbestowych w wysokości 26 145 zł . W roku 2024 w ramach programu "Usuwanie  

i unieszkodliwianie wyrobów zawierających azbest z terenu województwa mazowieckiego" 

dofinansowanego ze środków Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Warszawie, z terenu gminy Stara Biała odebranych zostało 64,32 Mg odpadów 

azbestu. Azbest pochodził z 24 nieruchomości. Koszt odbioru wyrobów zawierających azbest 

wyniósł  
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29 394,37 zł. brutto. Odbiór azbestu wykonała firma PRO-EKO Serwis Sp. z o.o.  

w Bierzewicach, gm. Gostynin. 

W bieżącym roku wpłynęło 51 wniosków mieszkańców dotyczących odbioru azbestu łącznie 

na 207,147 Mg. Ostatecznie odebrano azbest z 24 lokalizacji, pozostałe 27 wniosków, na prośbę 

mieszkańców, została przesunięta na przyszły rok. Ponadto już wpłynęło 6 nowych wniosków, 

które również będą realizowane w przyszłym roku; 

 Do 31 grudnia br. w 24 lokalizacjach na terenie Gminy będą wykonywane odwierty 

geologiczno-inżynierskie związane z realizacją „Projektu robót geologicznych dla 

dokumentacji hydrogeologicznej określającej warunki hydrogeologiczne, w związku 

z zamierzonym wykonywaniem przedsięwzięć mogących negatywnie oddziaływać na wody 

podziemne, w tym powodować ich zanieczyszczenie na potrzeby studium techniczno-

ekonomiczno-środowiskowego dla projektu nr P00100046 pn. Budowa linii kolejowych  

nr 5 i 50 na odc. Węzeł CPK – Płock – Włocławek”. Odwierty planowane są  

w miejscowościach: Bronowo Zalesie, Kruszczewo, Dziarnowo, Kamionki, Srebrna, Trzepowo 

Nowe, Nowe Draganie, Stara Biała, Kowalewko, Kobierniki, Nowa Biała, Mańkowo, Bronowo 

Kmiece. Aktualnie wybrany wariant inwestorski W41 będzie przechodził przez Bronowo 

Zalesie, Nowe Bronowo, Bronowo Kmiece, Dziarnowo, Kamionki; 

 Wójt uczestniczył w spotkaniu przedstawicieli miasta Płock i PKP w urzędzie miasta, które 

dotyczyło projektowania linii kolejowej towarowej z Orlenu do Kutna. Po terenie gminy 

proponuje się budowę linii po północnej stronie Orlenu, następnie linia przecina ulicę 

Kordeckiego i biegnie około 150 m na zachód od ulicy Zglenickiego. Następnie na granicy 

Nowej Białej i Maszewa Dużego przechodzi na teren miasta, przecina ulice Dobrzyńską 

następnie ulicę Traktową do nowego mostu przez Wisłę. Ponieważ ta trasa nie jest 

akceptowalna ani dla gminy Stara Biała, ani dla Płocka zaplanowano następne spotkania w tej 

sprawie; 

 Na stronie imternetowej Gminy pojawiła się informacja dotycząca realizacji na terenie gminy 

programu  Mazowsze bez smogu! Jest to projekt unijny finansowany z programu Fundusze 

Europejskie dla Mazowsza, którego całkowita wartość wynosi 169.485.561,90 zł. Liderem 

projektu jest Województwo Mazowieckie a partnerami 98 gmin, w tym Gmina Stara Biała. 

Projekt będzie realizowany przez 5 lat (do końca 2028 r.). Deklarowana wartość realizacji 

projektu, na terenie gminy Stara Biała, to 781.082,10 zł., w tym 663.919,78 zł. (85%) zostanie 

pokryte ze środków Funduszu Europejskiego, wkład własny Gminy to kwota 117.162,32 zł. 

Projekt zakłada przede wszystkim zatrudnienie ekspertów, którzy będą doradzać mieszkańcom 

najlepsze rozwiązania energetyczne. Ekodoradca będzie posiadał wiedzę z zakresu m. in. 

ochrony powietrza, efektywności energetycznej, źródeł energii, jak również źródeł 

dofinansowania, planowania i zarządzania zarówno budżetem gminnym jak i gospodarstwa 

domowego. Zostanie także wyposażony w niezbędny sprzęt do wykonywania swoich 

obowiązków (dron) oraz profesjonalne narzędzia do kontroli (narzędzia do pobierania próbek 

popiołu). W ramach projektu zaplanowane są również działania edukacyjne organizowane 

(m.in. podczas spotkań z mieszkańcami), a także profesjonalny portal internetowy, na którym 

zgormadzone zostaną wszelkie informacje dotyczące ochrony powietrza (za to będzie 

odpowiadał Urząd Marszałkowski). Głównym zadaniem gmin jest wskazanie najważniejszych 

potrzeb i miejsc, do których pomoc powinna (doradcza i finansowa) trafić. Od czerwca br.  

W Gminie zatrudniony został ekodoradca, który po odbyciu obowiązkowych specjalistycznych 

szkoleń, jesienią będzie mógł rozpocząć działania doradcze dla mieszkańców gminy. 

 
Następnie Przewodnicząca Rady poprosiła o zadawanie pytań do sprawozdania Wójta. 

Pytań i uwag do sprawozdania Wójta nie było. 

Przewodnicząca Rady poprosiła, aby wraz z materiałami na sesję radni również otrzymywali 

ww. sprawozdanie w wersji pisemnej, następnie przystąpiła do kolejnego punktu porządku obrad. 
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Ad. 5.  

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Stara Biała na lata 2024 – 2035. Następnie stwierdziła, że wszyscy 

radni otrzymali projekt uchwały. Projekt ten był również omawiany na posiedzeniach komisji 

które odbyły się w tym tygodniu. Następnie poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,   

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 14/IV/24 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stara 

Biała na lata 2024 – 2035 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 6. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały zmieniającej Uchwałę Budżetową 

Gminy Stara Biała na 2024 rok. Następnie stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały 

i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

Radna Monika Turowska-Burczyńska poprosiła w imieniu mieszkańców, aby każdorazowo na 

sesji, przed przystąpieniem do głosowania, zostały przedstawione najważniejsze zmiany  

w budżecie. 

W związku z powyższym Przewodnicząca Rady udzieliła głosu Skarbnik Gminy, która pokrótce 

omówiła zaproponowane zmiany w uchwale budżetowej. 

 

W tym momencie radny Hubert Murawski opuścił salę obrad. 

 

Wobec braku pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,   

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 
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H. Murawski, 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 15/IV/24 zmieniającą Uchwałę Budżetową Gminy Stara Biała na 2024 rok 

(uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 7. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie emisji obligacji 

komunalnych oraz określenia zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. Następnie stwierdziła, że 

wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 

Skarbnik Gminy wyjaśniła, że podjęcie niniejszej uchwały jest niezbędne do uruchomienia 

procedury emisji obligacji komunalnych. Celem emisji obligacji przez gminę Stara Biała  

w wysokości 20 000 000,00 zł jest pozyskanie środków pieniężnych przeznaczonych na 

finansowanie planowanego w 2024 roku deficytu budżetu (w wysokości 17 440 000,00 zł) oraz 

spłata wcześniej zaciągniętych zobowiązań z tytułu z tytułu pożyczek oraz emisji papierów 

wartościowych (w wysokości 2 560 000,00 zł). 

 

Wobec braku  uwag i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 14 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,   

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

NIEOBECNI (1) 

H. Murawski, 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy wymagana większością głosów (14 głosami 

„za”) podjęła Uchwałę Nr 16/IV/24 w sprawie emisji obligacji komunalnych oraz określenia 

zasad ich zbywania, nabywania i wykupu (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 8. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie określenia wysokości 

stawek podatku od nieruchomości na terenie gminy Stara Biała w roku 2025. Następnie 

stwierdziła, że wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej 

sprawie. 

 

W tym momencie na salę obrad wrócił radny Hubert Murawski. 

 

Wójt Gminy poinformował o zaproponowanych zgodnie z projektem uchwały wysokościach 

stawek podatku od nieruchomości. 
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Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 14 radnych 

                                  „przeciw” 1 radny 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,  M. Przyczka,  

B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

PRZECIW (1) 

J. Sieradzki, 
 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (14 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 17/IV/24 w sprawie określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości na 

terenie gminy Stara Biała w roku 2025 (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 9. 

Przewodnicząca Rady przedłożyła radnym projekt uchwały w sprawie dopłat dla odbiorców usług 

zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków. Następnie stwierdziła, że 

wszyscy radni otrzymali projekt uchwały i poprosiła o zabieranie głosu w tej sprawie. 

 
Wójt  poruszył problemu Domu Pomocy Społecznej w Brwilnie. Poinformował o prośbie pani 

Dyrektor DPS w Brwilnie Joanny Siemiątkowskiej o potraktowanie tej instytucji jako budynek 

mieszkalny i zakwalifikowanie do grupy taryfowej odbiorców objętych dopłatą do wody  

i ścieków. 

Wyjaśnił, że w tym roku DPS korzysta już z kanalizacji sanitarnej i koszty znacznie wzrosły. Ilość 

miesięcznie zużywanej wody to prawie 6000 m3, natomiast koszt, tak jak w przypadku innych 

jednostek użyteczności publicznej, to 6,49 zł za 1m3 wody i 17,45 zł za ścieki netto. 

Przyznał, ze rekomendacja jest słuszna, jednak prawo mówi jednoznacznie, że DPS nie jest 

budynkiem mieszkalnym. Z drugiej strony pensjonariusze DPS zgodnie z meldunkiem są 

mieszkańcami gminy.  

Poddał pod rozwagę ewentualnie dopłatę do odprowadzanych ścieków, gdyż ta kwestia jest 

najbardziej istotna, tj. różnica 8,45 zł. netto. W przypadku zastosowania zniżki, odnosząc się do 

samych ścieków, Gmina dopłaciłaby ok 60 tys. w skali roku. 
 

Wiceprzewodniczący Rady Adam Pawłowski zabrał głos czując się zobligowany jako zastępca 

dyrektora DPS w Brwilnie. Wytłumaczył, że aktualnie DPS zamieszkuje 144 mieszkańców – 

dorosłych osób z niepełnosprawnością intelektualną. Oprócz tego zatrudnionych jest  

92 pracowników w pełnym wymiarze czasu pracy. 

Koszty dla Domu Pomocy Społecznej są wysokie i dofinansowanie miałoby ogromne znaczenie 

dla placówki. Zaoszczędzoną kwotę można by ewentualnie przeznaczyć na usługi opiekuńcze, czy 

też wspomagające na rzecz mieszkańców DPS w Brwilnie, tym samym mieszkańców Gminy Stara 

Biała. 

Nadmienił, że Dom Pomocy Społecznej w Brwilnie funkcjonuje od 1963 r. Jest to jedyny dom 

tego typu świadczący usługi opiekuńcze, wspomagające i bytowe na rzecz osób 
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niepełnosprawnych na terenie Gminy Stara Biała, a niektórzy pensjonariusze mieszkają w nim już 

od lat 70. 

 

Przewodnicząca Rady przyznała, że ta sprawa jest rzeczywiście na kanwie ustawy o pomocy 

społecznej niedoprecyzowana, ponieważ dla pensjonariuszy dom pomocy społecznej jest 

miejscem zamieszkania, natomiast nie jest to budynek mieszkalny. Bezsprzeczne jednak jest to, 

że ci ludzie tam mieszkają.  

 

Przewodnicząca Rady zarządziła 15 minutową przerwę w obradach, po której wznowiła obrady. 

 
Przewodnicząca Rady stwierdziła, że w czasie przerwy, w uzgodnieniu z radcą prawnym ustalono, 

że uchwała powinna zostać podjęta w brzmieniu zgodnym z projektem uchwały, gdyż nadzór 

prawny RIO mógłby zarzucić nieprawidłowości. 

Natomiast gmina zobowiązała się, mając na uwadze chorych, potrzebujących mieszkańców Domu 

Pomocy Społecznej, że znajdzie inne, sensowne rozwiązanie żeby w imieniu instytucji, pomóc. 

 

Wobec braku  pytań i wniosków ze strony radnych, Przewodnicząca Rady poddała pod głosowanie 

projekt uchwały. 

 

W głosowaniu wzięło udział 15 radnych. 
Wynik głosowania: „za” 15 radnych 

                                  „przeciw” 0 radnych 

                                  „wstrzymało się” 0 radnych 

Wyniki imienne: 

ZA (15) 

M. Bonkowska, A. Brzozowska, M. Downarowicz, M. Gawarkiewicz, I. Kraska,   

M. Lewandowska, A. Malanowska, H. Murawski, K. Paradowski, A. Pawłowski, K. Portalski,   

M. Przyczka, J. Sieradzki, B. Sporczyk, M. Turowska-Burczyńska 

 

Przewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada Gminy jednogłośnie (15 głosami „za”) podjęła 

Uchwałę Nr 18/IIV/24 w sprawie dopłat dla odbiorców usług zbiorowego zaopatrzenia  

w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków (uchwała w załączeniu do niniejszego protokołu). 

 
 
Ad. 10. 

W sprawach różnych: 
 

Radny Jan Sieradzki: 

 Stwierdził, że na posiedzeniu Komisji Rewizyjnej zgłosił problem organizowanych wyścigów 

samochodowych na ul. Umińskiego w Starych Proboszczewicach. Zapytał, czy zrobiono coś  

w tej sprawie. 

Odpowiedź Wójta: 

 Poinformował Kierownik Posterunku Policji w Starej Białej, że taka sytuacja ma miejsce  

i poprosił o zwrócenie na to uwagi. Natomiast jeżeli to nie przyniesie skutku, jedynym 

rozwiązaniem wydaje się być zamontowanie progów zwalniających. 

 

Przewodnicząca Rady poprosiła radnych o zgłaszanie i informowanie gdy mają potrzebę 

opuszczenia sali obrad. W takiej sytuacji można zrobić przerwę. 

 

Wójt zwrócił się do radnych i sołtysów o poinformowanie mieszkańców: 
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 GOPS przyjmuje jeszcze do 30 września wnioski o wypłatę bonu energetycznego. Warunkiem 

uzyskania bonu energetycznego jest spełnienie kryterium dochodowego: dla gospodarstwa 

domowego jednoosobowego, w którym wysokość przeciętnego miesięcznego dochodu nie 

przekracza za 2023 r. kwoty 2500 zł lub dla gospodarstwa domowego wieloosobowego,  

w którym wysokość przeciętnego dochodu za  2023 r. na osobę nie przekracza kwoty 1700 zł. 

Poprosił w imieniu Pani Kierownik o poinformowanie mieszkańców, którzy według ich wiedzy 

mają taką sytuację i być może powinni dostać dofinansowanie, ale nie są świadoma tego, że 

mogą uzyskać wsparcie.  

 Zgodnie z uchwała Rady Gminy, do 15 września jest możliwość składania wniosków  

o stypendia naukowe dla uczniów szkół ponadpodstawowych.  

 

 

Ad. 11. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodnicząca Rady zamknęła obrady IV Sesji 

Rady Gminy Stara Biała. 
 

 

                                                                                          Przewodnicząca Rady 

 

 

                                                                           Małgorzata Edyta Lewandowska 

 
 
 
Protokołowała 

Małgorzata Bornińska 


